



Al-Riyada College For Health Sciences
كلية الريادة للعلوم الصحية

Student Rights and Responsibilities

www.Alriyada.edu.sa



Students_affairs@alriyada.edu.sa



Students Affairs



Al-Riyada College For Health Sciences
كلية الريادة للعلوم الصحية

Student Rights

www.Alriyada.edu.sa



Students_affairs@alriyada.edu.sa



Students Affairs

Student Rights

Student Rights

Right to a Supportive Learning Environment: The student has the right to a conducive educational atmosphere and academic environment that enables high-quality learning aligned with the college's mission. This includes a sense of physical, emotional, and mental security. The student's academic record will remain strictly confidential, with no disclosure or sharing of its contents except by order of the authorized college body in accordance with the provisions of these regulations.

Right to Access College Facilities and Services: The student is entitled to benefit from college services and facilities, such as the central library, student activity centers, educational events, restaurants, parking, and more. Additionally, they have access to social and health services provided by the college, according to its rules, regulations, and available resources.

Right to Express Opinions: The student has the right to freely express opinions and discuss educational and instructional matters related to their courses respectfully with college staff. Dialogue must respect religious principles, appropriate conduct, etiquette, and the rights of the nation and community.

Right to Academic Information Access: The student has the right to access information on the study plan, course descriptions, and class schedules well in advance of the semester's start. They should be able to register for approved courses in accordance with the college's instructions, regulations, and procedures.

Student Rights

Right to an Official College ID and Graduation Document:

Students are entitled to receive a college ID that verifies their identity within and outside the college and to obtain an official, certified graduation document in accordance with college regulations and policies.

Right to Advisory Information and Academic Guidance: Students have the right to access advisory information and be assigned an academic advisor to support their needs, as outlined in the college's approved academic advising guide. The academic advisor's recommendations are advisory; the student is responsible for their own decisions.

Right to Final Exam Scheduling and Advance Notification:

Students are entitled to have final exams held according to the university's published calendar and to receive adequate notice of all scheduled exams, including midterms and periodic assessments, unless unforeseen circumstances arise, in which case they will be promptly informed.

Right to Exam Content Alignment: Students have the right to expect that questions in both midterm and final exams will align with the course content and requirements as outlined in the course description provided at the start of the semester. A balanced and logical grading distribution for each section of the exam is also ensured.

Right to Documentation of Assessment: The college guarantees that students' rights are protected in all assessment methods, including theoretical and practical exams, activities, participation, training, and research projects, according to the college's policies, rules, and procedures.

Student Rights

Right to Access Exam Results and Review Final Exam Answers:

Students are entitled to access their results and request a review of their final exam answers across all forms of assessment, including theoretical and practical exams, according to the college's established rules and procedures.

Right to Be Notified of Any Penalty Before Exams: If any penalty or suspension is issued against a student, they have the right to be informed of it with sufficient notice before the start of exams through the official communication channels of the college, except if the penalty is due to a violation committed during the exam period.

Right to Consistent Class Scheduling by Faculty: Students are entitled to the timely conduct of all scheduled classes, whether theoretical or practical, by faculty members. Class cancellations should occur only in cases of necessity and with the notification of the relevant academic department head. Any missed classes should be rescheduled at a time that does not conflict with the students' schedules.

Right to Office Hours and Responsive Communication from Faculty: Faculty members are required to announce and adhere to office hours, as well as respond to students' inquiries via the approved communication channels for educational purposes within designated times.

Right to Participate in College Activities: Students have the right to participate in various activities held at the college, depending on available resources.

Right to Support Services for Students with Special Needs: The college provides the necessary accommodations, guidance, and services—including psychological, social, health, academic, and financial support where needed—to ensure the accessibility and success of students with special needs throughout their academic journey, in alignment with available resources.

Student Rights

Right to Participate in Student Councils: Students have the right to participate in student councils for which they have been nominated, to represent their fellow students, in accordance with the college's established rules, regulations, and procedures.

Right to Self-Defense in Disciplinary Cases: Students have the right to defend themselves before the designated college authority in any disciplinary case brought against them, and no decision should be issued without hearing their statements. If a student is unable to attend a hearing after being summoned a second time with an acceptable excuse, their right to defense is forfeited, although they will still be notified in writing or electronically of any decision made. Additionally, students have the right to appeal any decision issued against them in line with the college's rules and regulations.

Right to File a Grievance: Students have the right to file a grievance with the relevant college authority if they believe any of their rights, as outlined in this policy, have not been upheld.

Right to Confidentiality in Complaints Against Faculty Members: Students are entitled to confidentiality when filing a complaint against a faculty member, should circumstances require them to do so, provided the complaint is verified to be truthful.

Right to Information on Regulations and Policies: Students have the right to access information on college policies, rules, and regulations through the college's official website or other approved communication channels.

Right to Receive Graduation Documents: Upon fulfilling graduation requirements, students are entitled to receive their official graduation certificate in accordance with college regulations, within the timeframe specified by the college.



Al-Riyada College For Health Sciences
كلية الريادة للعلوم الصحية

Student Responsibilities

www.Alriyada.edu.sa



Students_affairs@alriyada.edu.sa



Students Affairs

Student Responsibilities

Adherence to Academic Requirements: Commit to studying and fulfilling all academic requirements in alignment with the regulations and timelines governing the start and end of the academic term, as well as transfer, registration, withdrawal, deferral, add/drop policies, as stipulated in the college's bylaws and regulations.

Respect for Faculty and Staff: Show respect to faculty members, staff, contracted employees, fellow students, and visitors. Avoid causing harm or offense to others in any form, whether verbal or physical.

Class Attendance and Conduct: Respect the rules and arrangements related to class attendance and punctuality. Attend all sessions consistently, and only miss classes with an acceptable excuse in accordance with college policies.

Academic Integrity: Avoid cheating or assisting in any form of academic dishonesty, including in research, graduation projects, or other course requirements. Do not falsely attribute the work of others as one's own.

Examination Conduct: Follow exam protocols and refrain from cheating, attempting to cheat, impersonation, forgery, or bringing prohibited materials or devices into exam rooms or labs, as well as assisting others in such acts.

Compliance with Exam Instructions: Abide by the instructions provided by exam supervisors or monitors, maintaining a quiet environment during exams and labs without disruption.

Student Responsibilities

Orderly Access to College Facilities: Enter college facilities quietly and respectfully during official hours, refrain from smoking, avoid causing disturbances, and do not gather in areas where gathering is prohibited.

Professional Appearance and Conduct: Maintain a respectful appearance and behavior as a university student and refrain from any actions that violate public morals or decorum within the college.

University ID Responsibility: Safeguard the student ID card and prevent others from impersonating them or using their ID, as well as refraining from impersonating others.

Accuracy of Personal Information: Provide the college with accurate and truthful information about oneself and report any changes in personal data promptly.

Upholding the College's Reputation: Avoid any actions that could harm the college's reputation through inappropriate conduct on campus. The college reserves the right to take appropriate action if any violation occurs.



Al-Riyada College For Health Sciences
كلية الريادة للعلوم الصحية

حقوق وواجبات الطالب

www.Alriyada.edu.sa



Students_affairs@alriyada.edu.sa



إدارة شؤون الطلاب



Al-Riyada College For Health Sciences
كلية الريادة للعلوم الصحية

حقوق الطالب

www.Alriyada.edu.sa



Students_affairs@alriyada.edu.sa



إدارة شؤون الطالبات

حقوق الطالب

- من حق الطالب توفير البيئة الدراسية والمناخ العلمي المناسب له للحصول على تعلم ذي جودة عالية، يتوافق مع رسالة الكلية ، والحفاظ على الطالب وصونه من خلال الشعور بالأمان الحسي والمعنوي والنفسي ، مع المحافظة على سرية المعلومات والخصوصية التامة للملف الأكاديمي للطالب ، وعدم إفشاء محتوياته أو نشرها إلا بأمر من الجهة المختصة في الكلية وفق ما تقره أحكام هذه اللائحة.
- من حق الطالب الإستفادة من خدمات الكلية ومرافقها مثل: المكتبة المركزية، مركز الأنشطة الطلابية والفعاليات التعليمية، المطاعم، مواقف السيارات، وغيرها وتمتعهم بخدمات الرعاية الإجتماعية والصحية التي تقدمها الكلية ، وذلك وفقاً لأنظمة واللوائح والقواعد التنفيذية في الكلية ، وحسب الإمكانيات المتاحة.
- من حق الطالب التعبير عن الرأي بحرية والمناقشة في الأمور التعليمية والتربوية التي تخص المقرر الدراسي في حدود الإحترام مع منسوبي الكلية دون منع أو تعسف، على ألا يتجاوز الحوار الثوابت الدينية وحدود اللياقة وآداب الحوار وحقوق الوطن والمجتمع.
- من حق الطالب أن يتاح له معرفة مقررات الخطة الدراسية للبرنامج الدراسي، وتوصيفاتها والإطلاع على الجداول الدراسية قبل بدء الدراسة بوقتٍ كافٍ ، وتمكينه من التسجيل في المقررات المسموح بها وفق التعليمات والأنظمة واللوائح والقواعد التنفيذية المعتمدة في الكلية .

- من حق الطالب الحصول على البطاقة الجامعية التي تثبت شخصيته داخل الكلية وخارجها، والحصول على وثيقة تخرج معتمدة وموثقة وفق الأنظمة واللوائح والقواعد التنفيذية المعمول بها في الكلية .
- من حق الطالب توفير المعلومات الإرشادية وتعيين مرشد أكاديمي لمتابعة احتياجاته في ضوء دليل الإرشاد الأكاديمي المعتمد في الكلية، ورأي المرشد الأكاديمي إسترشادي للطالب والطالب هو المسؤول عن قراره.
- من حق الطالب أن تُعقد له الإختبارات النهائية في المواعيد المعلنة بالتقويم الجامعي المعتمد، ومعرفة مواعيد الإختبارات الدورية والفصلية قبل موعدها بوقت كافٍ، ما لم يظهر ما يحول دون ذلك على أن يتم إعلانه في حينه.
- من حق الطالب أن تكون أسئلة الإختبارات سواء الفصلية أو النهائية ضمن المحتوى العلمي للمقرر الدراسي ومتطلباته التي تضمنها توصيف المقرر الذي يتم إتاحتها للطالب في بداية الفصل الدراسي على أن يراعى التوزيع المتوازن والمنطقي لدرجات تقييم الأسئلة ضمن هذا الإطار.
- من حق الطالب أن تعتمد الكلية سبل التوثيق التي تضمن حق الطالب في كافة وسائل التقييم المعتمدة للمقرر، سواء الإختبارات النظرية أو العملية أو الأنشطة والمشاركات أو التدريب أو البحوث العلمية وفق الأنظمة واللوائح والقواعد التنفيذية المعمول بها في الكلية .

- من حق الطالب أن يُتاح له الإطلاع على نتائجهِ وطلب مراجعة إجابته للإختبار النهائي بكُل جوانبه سواء النظري أو العملي أو ما سواها من طرق التقييم المعتمدة وفق الأنظمة واللوائح والقواعد المعمول بها في الكلية .
- من حق الطالب إذا صدرت ضده أي عقوبة أو حرمان أن يبلغ بذلك قبل بدء الإختبارات بوقتٍ كافٍ عبر الوسائل الرسمية المتبعة في الكلية . إلا إذا كانت العقوبة بسبب مخالفة وقعت من الطالب خلال فترة الإختبارات.
- من حق الطالب أن يلتزم أعضاء هيئة التدريس بالكلية بمواعيد وأوقات المحاضرات، واستيفاء الساعات العلمية والعملية، وعدم إلغاء أي منها إلا في حالة الضرورة بعد إبلاغ رئيس القسم الأكاديمي المختص، على أن يتم التعويض بمحاضرات بديلة عن تلك التي تم إلغاؤها أو التغيب عنها بما لا يتعارض مع وقت الطالب.
- من حق الطالب أن يعلن عضو هيئة التدريس عن الساعات المكتبية، ويلتزم بها، كما يجب على عضو هيئة التدريس الرد على استفسار الطالب عبر قنوات التواصل الأخرى المعتمدة للعملية التعليمية خلال الأوقات المحددة لذلك.
- من حق الطالب إتاحة الفرصة له للمشاركة في الأنشطة المختلفة المقامة في الكلية حسب الإمكانيات المتاحة.
- من حق الطالب مراعاة توافر الضروريات اللازمة لفئة ذوي القدرات الخاصة وفق الإمكانيات المتاحة بالكلية من خدمات إرشادية نفسية وإجتماعية وصحية وأكاديمية ومادية إن لزم الأمر بما يسهم في تيسير كافة شؤونهم في مسيرتهم الأكاديمية.

- من حق الطالب المشاركة في المجالس الطلابية التي يتم ترشيحه لها ليمثل زملائه الطلاب وفق الأنظمة واللوائح والقواعد التنفيذية والتعليمات المعمول بها في الكلية .
- من حق الطالب الدفاع عن نفسه أمام الجهة المختصة في الكلية في أي قضية تأديبية تُرفع ضده، وعدم صدور أي قرار في حقه إلا بعد سماع أقواله ، وفي حال عدم حضوره بعذر مقبول بعد إستدعائه للمرة الثانية يسقط حقه في الدفاع مع مراعاة إشعاره كتابياً أو إلكترونياً عند إتخاذ اي قرار بحقه ، ومنحة حق الإعتراض على أي قرار يصدر بحقه وفق الأنظمة واللوائح والقواعد التنفيذية المعمول بها في الكلية .
- من حق الطالب التظلم لدى الجهة المعنية بالكلية في حالة عدم الحصول على حقوقه المذكورة في هذه اللائحة هذا اللائحة.
- من حق الطالب ضمان سرية الشكوى المقدمة من الطالب ضد عضو هيئة التدريس ، حال وقوع ما يقتضي منه القيام بمثل هذه الشكوى ، وبعد التحقق من صدقه فيها .
- من حق الطالب التعريف بمصادر اللوائح والقواعد التنفيذية والاستعانة بموقع الكلية أو من خلال الوسائل الرسمية المعتمدة في الكلية
- من حق الطالب الحصول على وثيقة التخرج عند الإنتهاء من متطلبات التخرج وفقاً لأنظمة ولوائح الكلية خلال الفترة التي تحددها الكلية لتسليم الوثيقة .



Al-Riyada College For Health Sciences
كلية الريادة للعلوم الصحية

واجبات الطلاب

www.Alriyada.edu.sa



Students_affairs@alriyada.edu.sa



إدارة شؤون الطالبات

واجبات الطالب

- الانتظام في الدراسة والقيام بكافة المتطلبات الدراسية في ضوء القواعد والمواعيد المنظمة لبدء الدراسة ونهايتها والتحويل والتسجيل والاعتذار والتأجيل والحذف والإضافة، وذلك وفقاً للأحكام الواردة باللوائح والأنظمة السارية بالكلية .
- إحترام أعضاء هيئة التدريس و الموظفين الكلية من منسوبي الكلية وغيرهم من منسوبي الشركات المتعاقدة مع الكلية وغيرهم من الطلاب والزائرين لها وعدم التعرض لهم بالإيذاء بالقول او الفعل بأي صورة كانت.
- احترام القواعد والترتيبات المتعلقة بسير المحاضرات والانتظام فيها وعدم التغيب عنها الا بعذر مقبول وفقاً للوائح والأنظمة .
- عدم الغش او المشاركة فيه بأي صورة عند اعداد البحوث او مشاريع التخرج او المتطلبات الدراسية الأخرى للمقررات او نسب عمل غيره لنفسه.
- إلتزام الطالب بالقواعد والترتيبات المتعلقة بالاختبارات وعدم الغش او محاولته او انتحال الشخصية او التزوير او ادخال مواد او أجهزة ممنوعة في قاعة الاختبار او المعامل او المساعدة في ارتكاب أي من تلك التصرفات.
- إلتزام الطالب بالإرشادات والتعليمات التي يوجهها المسؤول او المراقب في قاعة الاختبارات او المعامل وعدم الاخلال بالهدوء اثناء أداء الاختبارات.

واجبات الطالب

- الإلتزام بدخول مرافق الكلية أثناء الدوام الرسمي بهدوء وإنتظام والإمتناع عن التدخين وعدم إثارة القلق او التجمع في الأماكن الغير مسموح بها بالتجمع .
- الألتزام بالهيئة والسلوك المناسبين كطالب جامعي وعدم القيام بأي اعمال مخلة بالإخلاق أو الآداب العامة المراعاة داخل الكلية .
- المحافظه على البطاقة الجامعية وعدم السماح للغير بإنتحال شخصيته أو انتحال شخصية الغير .
- الإلتزام بإعطاء الكلية معلومات و بيانات صحيحة ودقيقة عن نفسه والإبلاغ عند حدوث أي تغير في البيانات.
- عدم الإساءة الى سمعة الكلية بأي تصرف غير اللائق يصدر منه داخل الكلية وللكلية الحق في اتخاذ الإجراء المناسبة في حقه عند وقوع أي مخالفة .